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Ws. budowy spalarni śmieci na terenie Pruszkowa przez Miejski Zakład Oczyszczania,

Szanowny Panie Prezydencie,

Od ponad roku co jakiś czas poruszany jest temat budowy spalarni śmieci na terenie naszej
gminy przez MZO. W zesztym roku został przekazany przez Radę Miejską grunt na ten cel. W
dniu 29.05.2OL7r odbyło się spotkanie Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska
na której gościliśmy przedstawicieli dwóch firm zajmujących się utylizacją termiczną odpadów.
Co dziwne Prezes MZO Kącki zaprezentował ofertę jednej z firm. Prezentacja była krótka,
bardzo ogólna i tajemnicza. Pan Prezes na większość pytań niestety nie odpowiedział
zasłaniając się tajemnicą przedsiębiorstwa. W związku z powyższym, że temat ten owiany jest

tajemnicą, chciałbym rozpocząć merytoryczną dyskusję na ten temat, dlatego bardzo proszę o
następujące informacje :

1) Na jakim etapie jest budowa spalarni?

2| Jaki jest koszt całościowy inwestycji? Skąd zakład MZO pozyska finansowanie na tą
inwestycję? Czy miasto będzie musiaio poręczyć ewentualny kredyt?

3) Czy inwestycja będzie budowana na zasadzie Partnerstwa Publiczno-Prywatnego?

4| lle lat będzie obowiązywała umowa z prywatną firmą? Na jakich zasadach iŃarunkach?
Co się stanie z zakładem po tym czasie?

5) Jaka jest trwałość inwestycji?

6) Jakie są roczne koszty utrzymania tego obiektu?

7| Bardzo proszę o informację w jakim czasie inwestycja się zwróci? Uwzględniając koszty
budowy i utrzymania względem potencjalnych oszczędności wynikających z braku
potrzeby składowania tych odpadów na Wysypisku i kosztów wywozu śmieci do spalarni
w Koninie.



8)

9)

lle będzie kosztowało spalenie 1t odpadów w tym zakładzie i przez ile lat będziemy
zobowiąza n i dostarczać śm ieci?

Czy wzroŚnie koszt odbioru odpadów dla mieszkańców po wybudowaniu spalarni? Jeśli
tak to o ile?

10) Prezes MZO na komisji mówit, że prowadzi rozmowy w sprawie odbioru paliwa RDF
oraz energii cieplnej. Na jakim etapie są obecnie te ,rozmouly,? {te."firm* jęst,
zainteresowanych obiorem energii cieplnej a ile odbiorem paliwa RDF?

11)W jaki sposób zakład MZO planuje spełnić wymagania Unijne dotyczące recyklingó na
poziomie 50%w 2020 roku?

12)Dlaczego miasto zamiast skupić się na zainwestowaniu w nowoczesny zakład
recyklingu, inwestuje w spalarnie?

13)Czy Radni Miejscy przed podjęciem ostatecznej decyzji przez Pana Prezydenta w
sprawie budowy spalarni zostaną dokładnie poinformowani oraz zapytani o opinię,
która będzie wiążąca dla Pana i Prezesa MZO (w przypadku braku zgody)?

14)Bardzo proszę o udostępnienie ofert wszystkich firm chcących zainwestować (razem z

MZO) w zakład przetwarzania śmieci.

15) Kiedy Pan Prezydent planuje zorganizować konsultacje w tym temacie z mieszkańcami
Pruszkowa?

16) Czy sąsiednie gminy także są zainteresowane tą inwestycją? Jeśli tak, to które?

i-7)Dlaczego na komisji Prezes MZO mówił o koszcie budowy spalarni za 50 mln. zł, a na
sPotkaniu z mieszkańcami w dniu 7.09.2017r było to już tylko 35 mln. zł? Bardzo proszę
o informacje na jakiej podstawie oszacowano tę inwestycję?

18)Czy podczas wyliczania opłacalności tej inwestycji była brana pod uwagę spalarnia,
która powstaje na terenie Warszawy, a przez to możliwość wożenia do tego miejsca
odpady z Pruszkowa?

19)Czy planowane jest referendum w tej sprawie? Jeśli nie to bardzo proszę o podanie
powodów takiej decyzj i.

2O|Czy miasto brało pod uwagę zamiast budować spalarnię, zainwestowanie w
nowoczesną sortownię Śmieci, a te odpady, które nie podlegają segregacji wywozić do
spalarni w Warszawie? Jakie argumenty przemawiają za budową spalarni?

21) Czy miasto planuje zakupić kompostowniki, żeby ograniczyć odbiór odpadów zielonych
z terenów domów jednorodzinnych?
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22) Jakie plany ma pan prezydent względem zlewni przy ul. Poznańskiej, ŻebY ograniczYĆ jej

uciążliwość dla mieszkańców? Czy brał Pan pod uwagę montaż w tym miejscu

monitoringu w celu kontrolijakie pojazdy są opróżniane, skoro na komisji komunalnej

pan prezydent Landowski stwierd zil, że w czasie kontroli urzędu przYjeŻdŻają tYlko

pojazdy szczelne, a te uszkodzone prawdopodobnie kiedy nie ma nadzoru urzędników,

23|Czv rozmawiał pan o zlewniz Prezesem MZO? Jeślitak, to co Panowie ustalili?

24|czv wysypisko śmieci jest prawidłowo zabezpieczone przed wyciekami substancji z

środka, co może doprowadzić do skażenia środowiska? JeŻeli tak, to jakie

zabezpieczenia zastosowano?

25)Jakie zyski miasto ma z dalszego funkcjonowania wysypiska? W jaki sPosób kontroluje

się, jakie odpady wjeżdżają na jego teren?

Z wvrazami szacunkł

flLJL,
Maciej Roszkowski

Radny miasta Pruszków,

Do wiadomości:

Starosta Powiatu Pruszkowskiego - Maksym Gpłoś

Wojewoda Mazowiecki - Zdzisław Sipiera


